
 
 
 

 
 

  
          

 
Referat 
fra styremøte i FNF Akershus 

 

Tid:   onsdag 30. oktober 2019, kl. 16:30 – 19:10 

Sted:   OOFs lokaler, Storgata 28 

Til stede:  Endre Stakkerud (NJFF Akershus), Tom Fremstad (OOF), Ulf Kristiansen 

(NOA), Inger-Marie j. Gulliksen (Oslofjordens friluftsråd), Helene Bugge 

(DNT Oslo og Omegn) og Maria R. Tesaker (FNF koordinator Akershus).  

Dag Olav Brækkan (DNT Oslo og Omegn), Inger Elisabeth Tveide (NJFF 

Oslo), Gunnhild Laxaa (OF), Randi Wilhelmsen (NOA), Lisa Näsholm 

(Skiforeningen), Ole Vignes (NOFOA) og Adrian Mortensen (FNF 

koordinator Oslo).  

Meldt avbud: Rigmor Arnkværn (BNFR) og Jørgen Fog (Skiforeningen)  

 

Sak 38/19 Godkjenning av innkalling og saksliste + referat fra styremøte 28. august 2019 

Vedlagt er referat fra styremøtet 28. august 2019. 

Oppdateringer er markert i rødt, men er ikke med i offisielt referat. 

Innkalling og saksliste godkjent. Første orienteringssak - Arbeid med 

informasjonsfolder: KVU for ny veiforbindelse utenfor Oslo, settes opp som egen sak 

da det har dukket opp noen punkter til diskusjon. 

Referat godkjent, men i sak 36/2019 – Ullensaker kommuneplan, fjernes setningen 

«Ikke en eneste preparert skiløype i kommunen». 

 

Felles med FNF Oslo 
På grunn av sammenfallende møtedatoer og flere felles saker på agendaen holdes deler av 

styremøtet sammen med styret i FNF Oslo (sak 39/19, 40/19 og 41/19). 

 

Sak 39/19 Oppdatering fra høstens FNF-samling  

Kort oppsummering og gjennomgang av hovedmomentene fra samlingen ble gjort 

ved koordinator. 

• Lansering ny logo og profil (Profilmanual)  

• Nye nettsider 

• Ny daglig leder 

• Opplæring intranett og økonomi 

https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:b:/s/FNF/EffCeLcW0fxEmBl-lVM_c0YBLMaJE9l1taL1-H96kZqSMQ?e=dmt3G8


  

 
 

  
             

• Fagtemaer 

Styret var positive til ny daglig leder, og det var ingen kommentarer utover dette. 

 

Sak 40/19  Nettplan Stor-Oslo: Ny forbindelse Hamang – Bærum – Smestad  

Nettplan Stor-Oslo – Ny 420 kV forbindelse Hamang – Bærum - Smestad 

 Frist: 1. januar 

• Oppsummering av saken  

• Hovedmomenter tiltak 

• Hvem har engasjert seg? 

• Hva mener organisasjonene? 

• Møte med Statnett mandag 4. november. 

Saken ble gjennomgått av koordinator. 

Punkter fra diskusjonen 

• Det er både fordeler og ulemper for natur og friluftsliv ved begge alternativer 

(master eller kabel). 

• Det dukket opp flere spørsmål som bør avklares på møtet mandag 

o Risiko for at friluftsområdene som kan bli borte ved valg av kabel og 

innskrenking av byggeforbudsbelte. Mulighet for sikring av disse?  

o Hvorfor er det ikke de samme kriteriene for å holde områdene åpne 

som ved mast når tunell? 

o Massehåndtering: 200 000 m3 med tunnelstein skal ut av 

kabeltunnel. Hvor skal de store mengdene med steinen bli av? 

Hvordan skal det transporteres ut? Massehåndtering og lagring i sjø 

er et problemområde. 

o Blir det færre master når det brukes de nye «designmastene»? 

• Vi må huske på at saken også er bra. Stor gevinst med nye linjer og nye 

master – bruker mindre strøm, kanskje sparer vi en vindturbin. 

• Dette er eksempel på en sak der FNF fungerer godt. Organisasjonene blir 

opplyst og møter arrangeres.  

Etter møtet mandag 4. november kan FNF vurdere å skrive en uttalelse. Det kan være 

hensiktsmessig å komme med en kort og konsis oppsummering av fordeler og 

ulemper natur og friluftsliv ved begge alternativer (luftledning og kabel). Det kan 

også vurderes å komme med krav for hvert av alternativene, uavhengig av hvilket 

som blir valgt.  

 

Sak 41/19  Oppdatering FNF Viken og Oslo  

Siste nytt og oppdatering av framdriftsplan ble gjort ved koordinator. 

Se referat og oppsummering fra juni-samling i Sarpsborg. 

https://www.nve.no/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=5158&type=A-1
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:w:/s/FNF/EUcZfDOr21JCnQp2tLhvxS4Bwe0b2a-xFkVSQvGGvg2UJQ?e=Kl4rBu


  

 
 

  
             

Dag Olav Brækkan (DNT Oslo og Omegn): Sammenslåing trenger ikke skje ved 

årsmøtet 2020, kan skje senere i 2020 eller i 2021. Foreløpig ikke helt spikret hvordan 

organiseringen blir, viktig å informere godt i forkant. 

Tom Fremstad (OOF): Rart at Oslo skal være med i FNF Viken. Rart at så mye av 

prosessen overlates til FNFene lokalt fremfor en sterkere sentral føring. 

Maria Tesaker (FNF koordinator Akershus): Ingen tydelig ovenfra-ned struktur i FNF, 

nødvendig at FNFene lokalt selv driver prosessen. 

Lisa Näsholm (Skiforeningen): Bra med ny daglig leder, kan bidra til at prosessen går 

smidigere. 

Endre Stakkerud (NJFF Akershus): Viktig å huske at det ikke noe press. FNF virker mer 

som en katalysator mellom organisasjonene, de ansatte fortsetter å være geografisk 

fordelt etter en. Veldig lett å splitte/omorganisere igjen om Viken opphører. 

Sammenslåingen ikke noe problem, bedre å ha en pragmatisk holdning. 

Ulf Kristiansen (NOA): Ingen grunn til å finne på noe nytt eller omorganisere for mye. 

Fungerer godt lokalt som det er. 

Tom Fremstad (OOF): Hva skjer hvis det bestemmes at det skal være ett styre for hele 

FNF Viken-Oslo? Kan miste den lokale tilhørigheten - nærheten til organisasjonene. 

Adrian Mortensen (FNF koordinator Oslo): Ett styre ble nevnt som en mulighet under 

tidligere diskusjoner, men mest for å illustrere problemene dette ville medføre 

nettopp for den lokale oppfølgingen i fylket. Ingen som mener at det vil være 

hensiktsmessig eller gunstig for FNF Oslo-Viken. 

Endre Stakkerud (NJFF Akershus): Hva skjer i organisasjonene ellers rundt bordet? 

NJFF i gang med prosess. DNT gjør ingenting. OF gjør ingenting foreløpig, men anser 

at Viken vil gjøre arbeidet lettere for dem. NOA har diskutert, men avventer foreløpig. 

NOF OA slår seg ikke sammen til Viken. 

Dag Olav Brækkan (DNT Oslo og Omegn): Om Oslo skal være fra med starten eller 

avvente har vært diskutert tidligere, bestemt at det er lurt å slå seg sammen samtidig 

med resten av Viken. Angående den prosess som pågår – la koordinatorene jobbe 

videre og ta det med styret når noe nytt kommer frem. 

 

Møtet ble heretter delt i to.   

FNF Akershus ble på møterommet og FNF Oslo flyttet seg til salongen. 

 

FNF Akershus’ arbeidsform og virkeområde  
Sak 42/19 Sende ut styremøtereferater til tilsluttede organisasjoner og FNF Oslo 

FNF Oslo har vedtak på å sende ut styrereferater til tilsluttede organisasjoner og FNF 

Akershus. 



  

 
 

  
             

Vedtak: 

Koordinator sender ut godkjente referater til tilsluttede organisasjoner i FNF Akershus 

og til FNF Oslo. 

 

Sak 43/19 Timeansatt 

Kontrakten til timeansatt har gått ut, og den er ikke blitt fornyet da han har fått ny 

jobb. Koordinator gjennomgikk. 

Konklusjon: Hvis økonomien tillater det, vil det være fornuftig bruke midler på 

prosjektansatte igjen, men da med mer konkrete prosjekter. 

Styret tok gjennomgangen til orientering og synes konklusjonen var fornuftig.  

Saker 
Sakslista er de 3 siste utgavene av Friluftsnytt: 

Friluftsnytt nr. 19 - 11. oktober 2019 
Friluftsnytt nr. 18 - 27. september 2019 
Friluftsnytt nr. 17 - 13. september 2019 
 

Sak 44/19 RMP Akershus og Østfold 

Forskrift om regionale miljøkrav i jordbruket i Akershus og Østfold er nå lagt ut på 

høring.  

Frist: 15. november 

Koordinator gjennomgikk saken. Styret: Ingen kontroversielle punkter i dette. Det 

virker som en sak organisasjonene kan være enig i.  

Koordinator sender forslag til uttalelse så snart der er ferdig.  

 

Sak 45/19 Ullensaker kommuneplan 

Saken med Ullensaker kommuneplan har fått utsatt frist til 31. oktober. 

Nytt forslag til uttalelse inneholder også gjennomgang av arealinnspill.  

Punkter fra diskusjonen  

• Ofte lite engasjement/svar fra tilsluttede organisasjoner. 

• Lite kontroversielle saker som dette bør alle kunne støtte. 

• Forslag om å arbeide fram felles punkter på denne typen planer som alle 

organisasjonene er enige i. 

• Administrasjonen arbeider med et prosjekt med hensikt opplæring frivillige i 

lokale lag 

https://mailchi.mp/3c58c3b30752/apq3eb2opc-620097?e=c971978d88
https://mailchi.mp/27b5836c25b1/apq3eb2opc-612961?e=c971978d88
https://mailchi.mp/0eef425f0998/apq3eb2opc-605933?e=c971978d88
https://www.fylkesmannen.no/nb/oslo-og-viken/horinger/2019/11/horing-ny-forskrift-om-regionale-miljokrav-i-jordbruket-i-akershus-og-ostfold/


  

 
 

  
             

Vedtak: 

Sendes ut fra de organisasjonene som ikke har sagt nei, sagt ja eller ikke uttalt seg. 

Dvs. NOA, NJFF Akershus, NOF OA og AOOK. DNT gir beskjed i morgen.  

 

Sak 46/19 Frivillig vern 

NOA spilte inn på årsmøtet at de ønsker arbeid rundt frivillig vern. På styremøtet i 

april ble det bestemt at NOA skulle komme med et notat som utgangspunkt. 

Ulf redegjorde for arbeidet så langt. Notatet behandles fortsatt i NOA, og ble ikke 

ferdig til styremøtet i dag. Saken settes opp på neste styremøte. 

Hensikten med saken er å informere og påvirke ordningen med frivillig vern slik at 

ordningen fungerer for vern av faktisk verdifull skog. 

 

Sak 47/19 Arbeid med informasjonsfolder: KVU for ny veiforbindelse utenfor Oslo 

Koordinator orienterte informasjonsfolderen som utarbeides i samarbeid med FNF 

Østfold. 

Fra diskusjonen: 

• Det er viktig å avlaste Oslo, der belastningen er veldig stor. 

• Mulig det er mest hensiktsmessig å vente til på neste runde i saken, dvs. når 

det er en offisiell høringsrunde. 

• Vi kan uansett informere og få fram at det ikke må tas sikte på å bygge 4-

felts motorvei. Dette er heller ikke samfunnsnyttig ifølge Statens vegvesen. 

 

Orienteringssaker 

• FNF Vestby 

• Nedsatt et utvalg angående lokale FNF 

• FNF og statsbudsjettet 

• FNF Oslo sin koordinator i pappaperm fra 1. mars og løsning med vikar 

Styret tok sakene over til orientering. 

 

Neste styremøte + juleavslutning 

Onsdag 4. desember i Oslo og omland friluftsråds lokaler, Storgata 28. 

 

Vedlegg: 

Sak38_Referat fra styremøte 28. august 2019_med kommentarer 

Sak43_Oppsummering timeansatt 

Sak45_Uttalelse FNF Akershus Ullensaker kommuneplan - revidert utkast 3.10 

https://www.nrk.no/norge/seier-nei-til-smal-firefelts-motorveg-1.14758045

